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Samråd Ø om rådsmøde (landbrug og fiskeri) den 17.-18. december 2018 

 

Samrådsspørgsmål Ø: 

”Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den kommende 

dagsorden for rådsmøde (landbrug og fiskeri) - landbrugsdelen 

den 17.-18. december 2018 samt eventuelle sager, hvortil der sø-

ges mandat i Europaudvalget.” 

 

(Det talte ord gælder) 

 

Svar: 

- Jeg vil forelægge landbrugsdelen af rådsmødet den 17.-18. de-

cember 2018. Der er 4 punkter på dagsordenen, og de er alle til 

orientering. Punkt 1 vedrører fiskeri. 

 

- Punkt 2-4 er reformen af den fælles landbrugspolitik. Det 

østrigske formandskab vil på rådsmødet præsentere en samlet 

fremskridtsrapport for deres arbejde med de tre forslag. Det 

østrigske formandskab er kommet med en række ændringsforslag 

af relativt begrænset omfang.  

 
- Fra dansk side ser vi positivt på flere af ændringsforslagene som 

eksempelvis, at det skal være frivilligt for medlemslandene om de 

vil definere, hvad der udgør en ”ægte” landmand.  
 

- Der er selvfølgelig også nogle ændringsforslag, som vi er skepti-

ske overfor. Det virker således ikke fornuftigt at undtage små 

landbrug fra en række miljø- og klimakrav. Det er jo ikke noget 

godt argument, at man ikke skal bidrage blot fordi man har et lil-

le bedrift.  

 
- Samlet set er de østrigske forslag nok udtryk for en forsigtig be-

gyndelse på forhandlingerne. Der er således stadig en del områ-
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der, hvor vi nok må regne med mere gennemgribende ændrings-

forslag fra de kommende formandskaber.  

 
- Punkt 5 er en drøftelse af EU-strategien for bioøkonomi. 

Kommissionen præsenterede en relativ bred strategi, som under-

streger det store potentiale, der er i bioøkonomien. 

 
- Strategien falder på mange områder fint i tråd med regeringens 

opfølgning på det Nationale Bioøkonomipanels anbefalinger.  

 
- Men EU-strategien indeholder ikke konkrete nye initiativer. Så vi 

kommer især til at fokusere på, hvordan vi kan fremme bioøko-

nomien i de specifikke sektorretsakter som eksempelvis land-

brugsreformen.  

 
- Det handler om, at vi skal kunne bruge landbrugspolitikken til at 

støtte investeringer i bioraffineringsanlæg, så vi kan få udbredt 

de positive testresultater med bioraffinering af græs til brug for 

foder. Det ville være til stor gavn både for miljø, klima og land-

mandens pengepung.  

 

---o0o--- 

 

- Under siden sidst vil jeg gerne orientere om et forslag til afgø-

relse fra Generaladvokaten, nemlig en sag om kontrol på fjerkræ-

slagterier (C-347/17). Sagen udspringer af en nederlandsk sag, 

hvor fjerkræslagterier har sagsøgt myndighederne, som har ud-

stedt bøder i forbindelse med kontrolbesøg.  

 

- Den danske regering er gået ind i sagen, fordi den danske kontrol 

bygger på de samme principper som i Nederlandene.  

 

- Generaladvokaten er kommet med sit forslag til afgørelse i sagen. 

Han har samme principielle indstilling som de nederlandske 

myndigheder og dermed også som Danmark.  

 
- Det ser således fornuftigt ud, men Generaladvokatens forslag er 

dog ikke bindende for EU-domstolen. Så vi må se, hvor det lan-
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der, når EU-domstolen kommer med sin afgørelse. Vi ved endnu 

ikke, hvornår det sker.   

 
- I kan læse mere om sagen i det orienteringsnotat, som er over-

sendt i september 2017. 

 


